



اتحاد المصارف العربية  
Union of Arab Banks



**ONLINE**

**4-6 MARCH 2024**

TIME: 11:00 TILL 14:00 GMT + 2

# INTERACTION OF IFRS 9 STANDARD WITH THE BASEL FRAMEWORK

تفاعل المعيار المحاسبي الدولي IFRS 9 مع إطار بازل لإدارة المخاطر

## BACKGROUND

The adoption of the IFRS 9 impairment standard presented a unique convergence of challenges and opportunities in the world of risk management and accounting. This course delves into the increasingly intertwined nature of these two fields, particularly concerning credit risk modeling, capital ratios, and provisions calculations.

This workshop provides comprehensive understanding the interaction of IFRS 9 Impairment Model with the Basel Framework in the context of Credit Risk management.

## OBJECTIVES

Over the duration of this workshop, participants will develop a detailed understanding of the interaction between the IFRS9 expected loss models and the Basel Credit Risk requirements and understand the convergence in the modelling techniques and where these standards diverge. Participants will be able to leverage the knowledge acquired in their day to day analysis and techniques to develop a better grasp of the models being used and understand their impact on market perceptions and stakeholder relationships.

## TARGETED AUDIENCE

- Credit Risk Analysts
- Credit Risk Managers
- Credit Risk modeling team
- Credit Portfolio Managers
- IFRS 9 working team
- Risk Management staff across the board
- Senior Relationship Managers and Account Managers
- Internal Audit
- Financial Analysts and Managers

## الخلفية

شكل تطبيق المعيار المحاسبي الدولي IFRS9 اندماجًا فريدًا للتحديات والفرص بين عالمي إدارة المخاطر والمحاسبة. تتناول هذه الورشة التفاعل المتزايد بين هذين المجالين، وبشكل خاص فيما يتعلق بنمذجة مخاطر الائتمان ونسب رأس المال واحتساب المؤونات الائتمانية. تقدم هذه الورشة فهماً شاملاً للتفاعل بين نموذج التدني الائتماني ل IFRS9 وإطار بازل في سياق إدارة مخاطر الائتمان.

## الأهداف

سيطور المشاركون فهماً مفصلاً للتفاعل بين نماذج الخسارة الائتمانية المتوقعة IFRS 9 ومتطلبات مخاطر الائتمان في إطار بازل ويفهمون التقارب في تقنيات النمذجة والنواحي التي تختلف فيها هذه المعايير. سيكون بإمكان المشاركين الاستفادة من المعرفة المكتسبة في تحليلاتهم اليومية وتقنياتهم لتطوير إستيعاب أفضل للنماذج المستخدمة وفهم تأثيرها.

## المشاركون المستهدفون

- محللو مخاطر الائتمان
- مديرو مخاطر الائتمان
- فريق نمذجة مخاطر الائتمان
- مديرو محفظة الائتمان
- فريق عمل المعيار الدولي لتقييم الخسائر المتوقعة (IFRS 9)
- موظفو إدارة المخاطر في جميع المجالات
- التدقيق الداخلي
- محللون ماليون ومدراء ماليون

## AGENDA

## البرنامج الزمني

### DAY 1

#### Introduction to ECL and IFRS

- Overview of ECL and IFRS 9 impairment models
- Overview of the Basel Framework in Risk Management

#### IFRS 9 Impairment Model

- Exploration of IFRS 9 impairment model
- Expected Credit Loss (ECL) calculation
- Interpreting IFRS 9 requirements

### DAY 2

#### Basel Framework

- Understanding the Basel Framework
- Pillars of Basel II and Basel III
- Regulatory capital and risk-weighted assets

#### Interaction of IFRS 9 with Basel Framework

- Analyzing the relationship between IFRS 9 and Basel
- Implications of IFRS 9 on risk-weighted assets
- Alignment and differences between IFRS 9 and Basel requirements

### DAY 3

#### Risk Management Strategies

- strategies to harmonize IFRS 9 and Basel compliance
- Best practices for risk management in a converging environment
- Regulatory and financial reporting considerations

#### Case Studies and Practical Applications

- Real-world case studies illustrating the integration of IFRS 9 and Basel

#### Regulatory Updates and Future Trends

- Predicting future trends in risk management and accounting convergence

### اليوم الأول

#### مقدمة عن المعيار المحاسبي الدولي IFRS9

- نظرة عامة على نماذج الخسارة الائتمانية المتوقعة وتدني القيمة الائتمانية
- نظرة عامة على إطار بازل في إدارة مخاطر الائتمان

#### نموذج تدني القيمة الائتمانية

- استكشاف نماذج تدني القيمة الائتمانية للمعيار المحاسبي الدولي IFRS9
- احتساب الخسارة الائتمانية المتوقعة (ECL)
- متطلبات المعيار المحاسبي الدولي IFRS 9

### اليوم الثاني

#### إطار بازل

- فهم إطار بازل
- ركائز بازل II وبازل III
- رأس المال النظامي والأصول المرجحة بأوزان المخاطر

#### تفاعل IFRS 9 مع إطار بازل لإدارة مخاطر الائتمان

- تحليل العلاقة بين IFRS 9 وبازل
- تأثير IFRS 9 على الأصول المرجحة بأوزان المخاطر
- التوافق والاختلاف بين متطلبات IFRS 9 وبازل

### اليوم الثالث

#### استراتيجيات إدارة المخاطر

- استراتيجيات المواءمة بين متطلبات IFRS 9 وبازل
- الممارسات الفضلى لإدارة المخاطر في ظل تقارب المتطلبات مع المعايير المحاسبية
- الاعتبارات المتعلقة بالتقارير التنظيمية والمالية

#### دراسات حالات عملية وتمارين تطبيقية

#### تطورات تنظيمية واتجاهات مستقبلية

- الاتجاهات المستقبلية المتوقعة في مجال إدارة المخاطر والتوازن المحاسبي.



## SPEAKER

### MR. ROGER ABI EL HESEN

Head of Financial Risk Management Department / Risk  
Management & Strategy Division - Credit Libanais S.A.L.

المحاضر  
الأستاذ روجيه ابي الحسن

- Head of Financial Risk Management, Strategy and Risk Analytics at Credit Libanais S.A.L. Lebanon
- Trainer and lecturer at the Union of Arab Banks and many other Arab and International training firms.
- 18 year experience in Risk Management and Financial Management in the Banking Industry.
- Designed and delivered numerous workshops and seminars in the area of Risk and Financial Management.
- States of America.
- رئيس إدارة المخاطر المالية والاستراتيجية لدى مجموعة الاعتماد اللبناني – لبنان
- مدرب ومحاضر معتمد لدى اتحاد المصارف العربية والعديد من مؤسسات التدريب العربية والأجنبية
- خبرة مصرفية ومالية تمتد على مدى اثني عشر عاماً تتركز في وظائف إدارة المخاطر والإدارة المالية
- شارك وحاضر في العديد من الدورات التدريبية والمؤتمرات في لبنان والعالم.
- يقود عملية الالتزام بمتطلبات اتفاقيات بازل في كل تشعباتها

## رسوم الاشتراك: \$400 Participation Fees

**Banks wishing to nominate unlimited number of attendees to participate in this course ,Can benefit from the special offer of 3000 \$ only.**

المصارف الراغبة في ترشيح عدد غير محدود من موظفيها للمشاركة في هذه الدورة، يمكنها الاستفادة من العرض الخاص البالغ 3000 دولار فقط

## وسائل الدفع – Means of Payment

A transfer to our account in USD at Arab Bank- Jordan Arab Bank , Amman , Jordan - Shmeisani Branch  
Account no: 0118/010272- 510  
Iban no: JO76 ARAB 1180 0000 0011 8010 2725 10  
Swift code: ARABJOAX118  
Beneficiary name: Union of Arab Banks

For more information and registration kindly send an email to: [training@uabonline.org](mailto:training@uabonline.org)